



اكاديمية الدوحة  
DOHA ACADEMY

**Bring Your Own Device Policy**

سياسة إحضار جهازك الخاص

**CONTENTS**

**Objective:** ..... 3

**Introduction:**..... 3

**Philosophy:** ..... 3

**Scope:**..... 3

**Authorized Devices:** ..... 3

**Network Access:** ..... 3

**Security:** ..... 3

**Data Management:**..... 3

**Responsible Use:**..... 4

**Classroom Etiquette:**..... 4

**Mobile Phones:** ..... 4

**Technical Support:** ..... 4

**Privacy:**..... 4

**Compliance and Consequences:** ..... 4

**Review and Updates:**..... 4

**Agreement:**..... 4

## Bring Your Own Device (BYOD) Policy for Doha Academy

Doha Academy's Vision and Mission is to provide an outstanding, all-inclusive and accessible education that supports children's holistic development. To this end, the use of interactive, student-centred technology in learning spaces to support a differentiated educational provision is hugely beneficial.

**Objective:** The purpose of this Bring Your Own Device (BYOD) policy is to provide guidelines and expectations for the use of personal electronic devices by students and staff at Doha Academy. This policy aims to create a secure and productive digital learning environment while respecting individual privacy and promoting responsible technology use.

**Introduction:** In our ever-evolving digital landscape, we recognize the importance of preparing our students for the future by integrating technology into their learning experiences. The BYOD initiative is designed to empower students to use a personal device (laptop or tablet) as a tool for enhanced educational engagement.

**Philosophy:** Technology at DA is not seen as something that replaces all previous approaches. We still firmly believe in developing students' handwriting, for example, while also fostering key 21st-century skills such as communication and collaboration, critical thinking, and creativity via digital platforms.

**Scope:** This policy applies to all students and staff who choose to bring personal electronic devices onto the school premises for educational purposes.

### Authorized Devices:

- Students are allowed to bring laptops and tablets for educational purposes.
- Devices should be in good working condition and meet the minimum technical requirements set by the school.
- Students should bring their own headphones each day.

### Network Access:

- All devices must connect to the school's Wi-Fi network, and users should adhere to the school's acceptable use policy.
- Personal hotspots and other means of providing internet access are not allowed to ensure network security.

### Security:

- Devices must have up-to-date antivirus and anti-malware software installed.
- Users are responsible for safeguarding their devices. The school is not liable for any loss, theft, or damage to personal devices.

### Data Management:

- Users must regularly backup their data to prevent loss in case of device malfunction or loss.
- Cloud storage solutions are encouraged for collaboration and file access across different devices.

**Responsible Use:**

- Users must adhere to the school's code of conduct when using personal devices on school premises.
- Personal devices should only be used for educational purposes during school hours.
- Inappropriate content, including but not limited to offensive material, is strictly prohibited.

**Classroom Etiquette:**

- Devices should be used at the discretion of the teacher for educational purposes.
- Sound must be muted unless permission is granted by the teacher for class-related activities.
- Students should bring their own headphones each day.

**Mobile Phones:**

- Mobile phones are not considered suitable devices and are not permitted for use on school premises during school hours.
- Students bringing a mobile phone to school are required to deposit it as per the school's procedures upon arrival.

**Technical Support:**

- Limited technical support will be provided by the school for personal devices.
- Users are responsible for the maintenance and upkeep of their devices.

**Privacy:**

- Users are responsible for their personal information and must not share login credentials.
- The school reserves the right to monitor network traffic for security and compliance purposes.

**Compliance and Consequences:**

- Failure to comply with this BYOD policy may result in restricted access to the school's network and disciplinary action.
- Repeated violations may lead to the revocation of BYOD privileges.

**Review and Updates:** This BYOD policy will be reviewed periodically to ensure relevance and effectiveness. Updates will be communicated to all stakeholders.

**Agreement:** By bringing personal electronic devices onto the school premises, users agree to comply with the terms and conditions outlined in this BYOD policy.

<b>Policy Name:</b> Bring Your Own Device Policy		
<b>Created Date:</b> September 2021	<b>Last Reviewed Date:</b> June 2025	<b>Next reviewed Date:</b> January 2026
<b>Reviewed By:</b> Principal <b>Principal Signature:</b> 	<b>Approved by:</b> CEO/ Chairperson <b>CEO/ Chairperson Signature:</b> 	
<b>School Stamp:</b>		



اكاديمية الدوحة  
DOHA ACADEMY

سياسة إحضار جهازك الخاص

الصفحة	المحتويات	رقم
3	الهدف .....	1
3	المقدمة .....	2
3	الفلسفة .....	3
3	النطاق .....	4
3	الأجهزة المصح بها .....	5
3	الوصول إلى الشبكة .....	6
3	الأمان .....	7
3	إدارة البيانات .....	8
4	الاستخدام المسؤول .....	9
4	آداب السلوك داخل الفصل .....	10
4	الهواتف المحمولة .....	11
4	الدعم الفني .....	12
4	الخصوصية .....	13
4	الامتنال والعواقب .....	14
4	المراجعة والتحديثات .....	15
4	الاتفاقية .....	16

## سياسة إحضار جهازك الخاص لأكاديمية الدوحة

رؤية ورسالة أكاديمية الدوحة هي توفير تعليم متميز، شامل ومتاح للجميع، يدعم التطوير الشامل للأطفال. لهذا الغرض، يعد استخدام التكنولوجيا التفاعلية التي تركز على الطالب في بيئات التعلم أمرًا بالغ الأهمية لدعم تقديم تعليمي متنوع وفعال.

### الهدف:

الغرض من هذه السياسة هو تقديم إرشادات وتوقعات لاستخدام الأجهزة الإلكترونية الشخصية من قبل الطلاب والموظفين في أكاديمية الدوحة. تهدف هذه السياسة إلى إنشاء بيئة تعليمية رقمية آمنة ومنتجة مع احترام خصوصية الأفراد وتعزيز الاستخدام المسؤول للتكنولوجيا.

### المقدمة:

في ظل التطور المستمر للمجال الرقمي، ندرك أهمية إعداد الطلاب للمستقبل من خلال دمج التكنولوجيا في تجاربهم التعليمية. تم تصميم مبادرة أساسية إحضار جهازك الخاص لتمكن الطلاب من استخدام أجهزتهم الشخصية (الكمبيوتر المحمول أو الجهاز اللوحي) كأداة لتعزيز التفاعل التعليمي.

### الفلسفة:

لا يُنظر إلى التكنولوجيا في أكاديمية الدوحة على أنها بديل كامل للنهج التقليدية، بل نحن نؤمن بقوة بأهمية تطوير مهارات الكتابة اليدوية لدى الطلاب، مع تعزيز مهارات القرن الحادي والعشرين مثل:

- التواصل والتعاون
- التفكير النقدي
- الإبداع عبر المنصات الرقمية

### النطاق:

تنطبق هذه السياسة على جميع الطلاب والموظفين الذين يختارون إحضار أجهزتهم الإلكترونية الشخصية إلى المدرسة لأغراض تعليمية.

### الأجهزة المصوح بها:

- يُسمح للطلاب بإحضار أجهزة الكمبيوتر المحمولة والأجهزة اللوحية لأغراض تعليمية.
- يجب أن تكون الأجهزة بحالة جيدة وتفي بالحد الأدنى من المتطلبات الفنية التي تحددها المدرسة.
- يجب على الطلاب إحضار سماعات الرأس الخاصة بهم يوميًا.

### الوصول إلى الشبكة:

- يجب أن تتصل جميع الأجهزة بشبكة Wi-Fi الخاصة بالمدرسة، ويلتزم المستخدمون بسياسة الاستخدام المقبول للمدرسة.
- لا يُسمح باستخدام نقاط الاتصال الشخصية أو أي وسائل أخرى للوصول إلى الإنترنت حفاظًا على أمان الشبكة.

## الأمان:

- يجب أن تحتوي الأجهزة على برامج حديثة لمكافحة الفيروسات والبرمجيات الضارة.
- يتحمل المستخدمون مسؤولية الحفاظ على أمان أجهزتهم، ولا تتحمل المدرسة مسؤولية أي فقدان أو سرقة أو تلف للأجهزة الشخصية.

## إدارة البيانات:

- يجب على المستخدمين إجراء نسخ احتياطي منتظم لبياناتهم لمنع فقدانها في حالة تعطل الجهاز أو فقده.
- يُشجّع استخدام حلول التخزين السحابي لتسهيل التعاون والوصول إلى الملفات عبر أجهزة مختلفة.

## الاستخدام المسؤول:

- يجب على المستخدمين الالتزام بقواعد السلوك الخاصة بالمدرسة عند استخدام الأجهزة الشخصية داخل الحرم المدرسي.
- يجب استخدام الأجهزة الشخصية فقط لأغراض تعليمية خلال ساعات الدوام المدرسي.
- يُمنع تمامًا المحتوى غير اللائق، بما في ذلك، على سبيل المثال لا الحصر، المواد المسيئة.

## آداب السلوك داخل الفصل:

- يُسمح باستخدام الأجهزة فقط وفقًا لتقدير المعلم للأغراض التعليمية.
- يجب كتم الصوت ما لم يمنح المعلم الإذن باستخدامه للأنشطة الصفية.
- يجب على الطلاب إحضار سماعات الرأس الخاصة بهم يوميًا.

## الهواتف المحمولة:

- لا تُعتبر الهواتف المحمولة أجهزة مناسبة، ولا يُسمح باستخدامها داخل الحرم المدرسي خلال ساعات الدراسة.
- الطلاب الذين يحضرون هاتفًا محمولًا إلى المدرسة ملزمون بتسليمه وفقًا لإجراءات المدرسة عند الوصول.

## الدعم الفني:

- ستوفر المدرسة دعمًا فنيًا محدودًا للأجهزة الشخصية.
- يتحمل المستخدمون مسؤولية صيانة أجهزتهم الشخصية والعناية بها.

## الخصوصية:

- يتحمل المستخدمون مسؤولية معلوماتهم الشخصية، ويجب ألا يشاركوا بيانات تسجيل الدخول الخاصة بهم.
- تحتفظ المدرسة بحق مراقبة حركة المرور على الشبكة لأغراض الأمان والامتثال.

## الامتثال والعواقب:

- قد يؤدي عدم الامتثال لهذه السياسة إلى تقييد الوصول إلى شبكة المدرسة واتخاذ إجراءات تأديبية.
- قد تؤدي الانتهاكات المتكررة إلى إلغاء امتيازات إضهار جهازك الخاص.

## المراجعة والتحديثات:

سيتم مراجعة سياسة إضهار جهازك الخاص بشكل دوري لضمان ملاءمتها وفعاليتها، وسيتم إبلاغ جميع الأطراف المعنية بأي تحديثات.

## الاتفاقية:

من خلال إضهار الأجهزة الإلكترونية الشخصية إلى الحرم المدرسي، يوافق المستخدمون على الامتثال للشروط والأحكام الموضحة في هذه السياسة.

اسم السياسة: سياسة إحضار جهازك الخاص		
تاريخ الإنشاء: سبتمبر 2021	تاريخ آخر مراجعة: يونيو 2025	تاريخ المراجعة التالية: يناير 2026
مُعتمد من المدير: التوقيع:	مُعتمد من الرئيس التنفيذي: التوقيع:	
ختم المدرسة:	ختم المجموعة:	

